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TIDANS VATTENFORBUND 

Datum 2019-10-10 

STYRELSEMÖTE 
PROTOKOLL 

TIDANS VATTENRAD 

Tid: Onsdagen 4 september 2019, kl. 18:00 
Plats: Tidans konditori, Tidan 

NÄRVARANDE 

Orvar Eriksson Ordförande 
Lars-Åke Carlson Ledamot 
Anders Karlsson Ledamot 
Mats Karlsson Ersättare 
Sofia Kämpe AdjunQerad 
Håkan Landenmark Vattenrådet 
Alf Saldin Vattenrådet 
Håkan Magnusson Sekreterare 

§ 1 Mötets öppnande 

Mötet öppnades. 

§ 2 Justering 

Till att jämte ordföranden justera dagens protokoll utsågs Mats Karlsson. 
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§ 3 Föregående protokoll 

Protokollet från styrelsemötet den 21 maj gicks igenom. Inga synpunkter no
terades och protokollet lades till handlingarna. 
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§ 4 Rapporter 

Vänerns Vattenvårdsförbunds mätkampanj kring läkemedel i vatten 

Provtagning i till Vänern rinnande vattendrag kommer att inledas under hös
ten. Ytterligare en provomgång kommer under våren 2020. SLU står för prov
tagning. Kampanjen är ett samarbete mellan vattenvårdsorganisationerna för 
de stora sjöarna, med provtagning i utsjövatten. Kommuner och andra orga
nisationer har inbjudits att medverka med egna provpunkter. 

Tidans Vattenförbund bekostar 2 punkter (190 Mariestad, badhusbron och 
220 Asketorp). Kostnaden blir 28 000 exkl. moms och läggs under specialun
dersökningar. 

Remissyttrande om Nationell plan för omprövning av vattenkraft 

Tidans Vattenförbund har lämnat ett yttrande kring den nationella planen för 
omprövning av vattenkraft. Sammanfattningsvis innehåller yttrandet: 

• En tydligare redovisning av prövningsgrupperna behövs. 

• Bättre vägledning om hur förarbetena innan omprövning ska ske be
hövs. 

• Det behöver kunna göras enskilda bedömningar utifrån förhållande för 
varje enskild plats. 

• Ansvaret för att ta fram underlagsmaterial av mer övergripande karak
tär behöver redovisas. 

• Dammarnas betydelse för vattenhushålining och fosforrening behöver 
beaktas och kunskapen om detta förbättras. 

• Det är bra att Riksantikvarieämbetet ska ta fram riktlinjer för hur be
dömning av kulturmiljövärden ska göras. 

• De ekologiska förutsättningarna behöver beaktas, enbart fria vand
ringsvägar räcker inte utan dessa kan behöva kombineras med biotop
vårdsåtgärder. 

• Planen bör ta upp vad som händer om den nationella fonden inte 
räcker för omprövning och åtgärder vid alla i planen ingående anlägg
ningar. 
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§ 5 Underhåll 

LONA-projekt - kartering av lämpliga våtmarkslägen 

Naturvårdsgruppen AB rapporterar att det finns gått om bra lägen för våtmar
ker inom det inventerade området. Ett knappt hundratal objekt har identifie
rats hittills. Alltifrån små objekt till mycket stora. Lite kartanalys återstår fortfa
rande innan det ska göras en sållning och fältbesök. 

"Minskad övergödning i Tidan" - åtgärdssamordnare 

Sofia Kämpe rapporterade om läget i LEVA-projektet "Minskad övergödning i 
Tidan". Ett planeringsmöte hölls i början på augusti. 

• Hos ett par markägare har det genomförts försök att bedöma markak
tiviteten genom att gräva ned linnetyg och se hur fort detta bryts ned. 
Resultatet läggs ut på Facebook. 

• Det ordnas en skördefest på Vallby-Sörgården den 28 september. 
Projektet avser att lägga ut ett informationsblad där. 

• Den 5 december är det "Internationella markdagen". Projektet planerar 
att delta i detta på något sätt. 

LOVA-ansökan 

Tidans Vattenförbund har i samverkan med Hushållningssällskapet lämnat in 
en ansökan om LOVA-bidrag för att kunna förlänga projekten kring åtgärds
arbetet fram t.o.m. 2023. Svar från Länsstyrelsen väntas under hösten. 

Underhållsplan för 2021-2030 

Hushållningssällskapet arbetar med att ta fram en ny underhållsplan för peri
oden 2021-2030. Denna bör kombinera eventuellt behov av rensning och 
vassklippning med förebyggande underhållsarbete. Ett förslag till ny under
hållsplan behöver vara färdigt i november i år. 
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§ 6 Vattenrådet 

Verksamhet 2019 

Mycket "vattenrådsarbete" med rådgivning och information sker genom pro
jekteten LONA och LEVA. De åtgärder som bekostas av vattenrådet 2019 är: 

• Medverkan i arbetet kring Ettaks strömmar. Tanken är att odla upp 
och stödutsätta lämplig öring . 

• Provtagning på kiselalger på två punkter i Friaån (Hasslebäcken och 
Sågbäcken i Mariestads kommun). 
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§ 7 Övriga frågor 

Hemsidan 

Hemsidan bör vara enkel att använda och ha en koppling till den Facebook
sida som byggts upp inom LEVA-projektet. Vidare vore det bra att ta fram ny 
statistik på antal besökare. Håkan Magnusson ska kontakta Martin Liung
man, som sköter om hemsidan, om detta. 
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§ 8 Nästa möte 

Nästa möte blir den 12 november kl. 18:00 på Tidans konditori . 
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§ 9 Avslutande av mötet 

Mötet förklarades för avslutat. 

Justeras 

©----- L _ 
Orvar Eriksson 
Ordförande 
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